

[Text]

Mr. Pelletier (Sherbrooke): That is not a point of order.

Mr. MacInnis (Cape Breton-East Richmond): It certainly is a point of order in that I am speaking on the fact that Mr. Prud'homme brought this point to the attention of the Chair after the Chair itself had allowed this to be discussed by, as I said before, practically all members of the Committee.

The Chairman: Well, Mr. MacInnis . . .

Mr. MacInnis (Cape Breton-East Richmond): The motion is in order, and the arguments put by Mr. Prud'homme—he lost himself on the way.

The Chairman: Mr. MacInnis, in answer to your point of order, in relationship to what Mr. Prud'homme said, the Chair has in fact considered whether the motion is in order and the conclusion is that although there are certain reservations about the wording of the motion—and I think Mr. Prud'homme referred more to that—whether it is factually correct that in fact the Minister organizes, and whether it is factually correct that he failed to appear when there was no demand on the part of the steering committee or on the part of this Committee that he do so, although there may be some reservations about the content, the Chair, however, feels that the intent of the motion is to express displeasure that the Committee has been tardy in meeting. I think the intent of the motion is therefore correctly expressed although some of the wording does leave me with some reservations.

It was decided early in this debate that the motion was in order, and that is why it has been allowed to continue. If there are further spokesmen, we can hear them now. I have Mr. Epp's name on the list for questions.

• 1020

Mr. Lundrigan: May I move an amendment that you might want to accept, seeing that you are flexible in your ruling: that the members of this committee deplore—I am amending it thereafter—that the members of this committee express its concern over the tardiness of the organizational functioning of the Committee on Regional Economic Expansion and direct that appropriate action be taken to correct this serious deficiency.

That accommodates Mr. Prud'homme's concern as well.

Mr. MacInnis (Cape Breton-East Richmond): And that is without adding that the committee meeting itself was 28 minutes late getting underway this morning. It is my opinion that Mr. Prud'homme along with another member of his party left the meeting so that we could not get underway on time.

Mr. Prud'homme: Your opinion is completely wrong.

Mr. MacInnis (Cape Breton-East Richmond): It was 28 minutes past 9.30 a.m.

Mr. Prud'homme: I was looking for my members to be present. You had a quorum anyway.

The Chairman: Mr. Lundrigan there is some question about the form of the amendment. If you wish to present this amendment, may I suggest that you consult with the Clerk and that the amendment be changed in its wording? Then I think it could be presented to the committee.

[Interpretation]

M. Pelletier (Sherbrooke): Ce n'est pas un rappel au Règlement.

M. MacInnis (Cape Breton-East Richmond): Cela en est un du fait des remarques de M. Prud'homme après que le président ait décidé de soumettre cette motion à la discussion.

Le président: Bien, monsieur MacInnis . . .

M. MacInnis (Cape Breton-East Richmond): La motion est recevable, et les arguments avancés par M. Prud'homme sont quelque peu incohérents.

Le président: Monsieur MacInnis, je vous répondrais qu'en ce qui concerne les déclarations de M. Prud'homme, la présidence a, en fait, examiné la question de la recevabilité de cette motion, et elle a décidé que, malgré certaines réserves quant à l'énoncé de cette motion, et c'est je pense l'opinion de M. Prud'homme, et quant à savoir si c'est le ministre qui organise le Comité, et s'il est correct de reprocher au ministre de ne pas être venu alors que le comité directeur, ni ce Comité, ne lui avait pas demandé de le faire; donc, malgré quelques réserves quant au contenu, la présidence estime, cependant, que l'objet de la motion est d'exprimer le mécontentement du Comité à l'égard de cette venue tardive. Je pense donc que cette motion est recevable, malgré certaines réserves quant à l'énoncé.

D'autre part, il a été décidé, au début de cette discussion, que la motion était recevable, et c'est pourquoi j'ai autorisé la poursuite de ce débat. Si d'autres députés veulent parler, nous pouvons les entendre maintenant. M. Epp est le premier sur la liste des questions.

M. Lundrigan: Puis-je proposer un amendement, étant donné que votre règlement est très souple: que les membres de ce Comité déplorent, mon amendement vient après, que les membres de ce Comité expriment leur mécontentement quant à l'organisation tardive du Comité de l'expansion économique régionale, et qu'ils demandent que des mesures adéquates soient prises pour remédier à cette situation.

Cela doit convenir également à M. Prud'homme.

M. MacInnis (Cape Breton-East Richmond): Sans compter que le Comité a déjà perdu 28 minutes. Je pense que M. Prud'homme, ainsi qu'un autre député de son parti ont quitté la salle pour nous empêcher de commencer à l'heure.

M. Prud'homme: Vous avez tout à fait tort.

M. MacInnis (Cape Breton-East Richmond): Vous êtes arrivé 28 minutes après 9h.30.

M. Prud'homme: Je cherchais des députés de mon parti. De toute façon vous aviez le quorum.

Le président: Monsieur Lundrigan, l'énoncé de l'amendement n'est pas tout à fait correct. Si vous voulez le présenter, je vous conseillerais de consulter le greffier. Je pense, qu'après certains changements, cet amendement pourrait être présenté au Comité.